

恩典的人生 Life of Grace

I. 生命的本质 - 虛空 [没有實质的意义] 的 虛空

傳道書

1:2 傳道者說、**虛空的虛空、虛空的虛空**。凡事都是**虛空**。1:3 人一切的**勞碌、就是他在日光之下**的勞碌、有甚麼益處呢。

Ecclesiastes

1.2 Vanity of vanities, saith the Preacher, vanity of vanities; all is vanity. 1:3 What profit hath a man of all his labour which he taketh under the sun?

虛空的原因

1) 人生短暫、枯燥、勞碌 - **無盼望無意義的人生**

傳道書

1:4 一代過去、一代又來。地卻永遠長存。 1:5 日頭出來、日頭落下、急歸所出之地。 1:6 風往南颺、又向北轉、不住的旋轉、而且返回轉行原道。

詩篇

90:10 我们一生的年日是七十岁。若是强壮可到八十岁。但其中所矜夸的，不过是劳苦愁烦。转眼成空，我们便如飞而去。

Ecclesiastes

1:4 One generation passeth away, and another generation cometh: but the earth abideth for ever. 1:5 The sun also ariseth and the sun goeth down, and hasteth to his place 人 where he arose. 1:6 The wind goeth toward the south, and turneth about unto the north; it whirleth about continually, and the wind returneth again according to his circuits.

Psalms

90:10 The days of our years are threescore years and ten; and if by reason of strength they be fourscore years, yet is their strength labour and sorrow; for it is soon cut off, and we fly away.

所羅門印証 無意义的人生

傳道書

1:17 我又專心察明智慧、狂妄、和愚昧。乃知這也是捕風。 1:18 因為多有智慧、就多有愁煩。加增知識的、就加增憂傷。

智慧人印証 無意义的人生

海明威的老人與海; 沙特的人生虛無說; 蘇格拉底的人生意義說;
四个瓶子 - 人生淒涼說。

社会道德淪喪

情慾泛濫, 家庭破碎; 南京彭宇案; 長江冷血撈屍船 - 只撈屍體不救活人。

地溝油; 黑心食品; 嬰兒毒奶。

Ecclesiastes

1:17 And I gave my heart to know wisdom, and to know madness and folly: I perceived that this also is vexation of spirit. 1:18 For in much wisdom is much grief: and he that increaseth knowledge increaseth sorrow.

2) 人生不滿足、不滿意

傳道書

1:8 万事都令人**厌倦**，人说，说不尽；眼看，**看不饱**；耳听，**听不足**。

1:9 已有的事、後必再有。已行的事、後必再行。日光之下並無新事。1:10 豈有**一件事**人能指著說、這是新的。**那知**、在我們**以前**的世代、早已有了。

Ecclesiastes

1:8 All things are full of labour; man cannot utter it: the eye is not satisfied with seeing, nor the ear filled with hearing. 1:9 The thing that hath been, it is that which shall be; and that which is done is that which shall be done: and there is no new thing under the sun. 1:10 Is there any thing whereof it may be said, See, this is new? it hath been already of old time, which was before us.

世人勞碌積財、縱慾享樂的苦果 傳道書

5:13 我看见日光之下有一令人痛心的憾事，就是财主积聚财富，反受其害。5:14 遭遇祸患，财富就尽失；他即使生了儿子，也没有甚麽留给他。5:15 他怎樣從母胎赤身而來、也必照樣赤身而去。他所勞碌得來的、手中分毫不能帶去。5:16 他怎样来，也要怎样去，这也是令人痛心的憾事；他为风劳碌，有甚麽益处呢？5:17 他终生在黑暗中吃喝，多有愁烦、疾病与愤怒。

~ 亞力山大三十三歲病逝；均瑤集團董事長三十八才病逝；富豪縱慾敗家身亡孤独離世。

5:13 There is a sore evil which I have seen under the sun, namely, riches kept for the owners thereof to their hurt. 5:14 But those riches perish by evil travail: and he begetteth a son, and there is nothing in his hand. 5:15 As he came forth of his mother's womb, naked shall he return to go as he came, and shall take nothing of his labour, which he may carry away in his hand. 5:16 And this also is a sore evil, that in all points as he came, so shall he go: and what profit hath he that hath laboured for the wind? 5:17 All his days also he eateth in darkness, and he hath much sorrow and wrath with his sickness.

3) 死亡的驚恐、無助且無人記念

撒母耳記下

22:5 曾有**死亡**的波浪環繞我。匪類的急流、使我**驚懼**。 22:6 陰間的繩索纏繞我。死亡的網羅臨到我。

[沙士比亞戲劇 - 生存還是毀滅]

傳道書

1:11 以前的事，**无人記念**；将来的事，**後來的人也不追忆**。

彼得前書

1:24 因為『凡有血氣的、盡都如草、他的**美榮**、都像**草上的花**。草必枯乾、花必凋謝。

2 Samuel

22:5 When the waves of death compassed me, the floods of ungodly men made me afraid; 22:6 The sorrows of hell compassed me about; the snares of death prevented me;

Ecclesiastes

1:11 There is no remembrance of former things; neither shall there be any remembrance of things that are to come with those that shall come after.

1 Peter

1:24 For all flesh is as grass, and all the glory of man as the flower of grass. The grass withereth, and the flower thereof falleth away:

II. 造成虛空的原因 - 罪

羅馬書

8:20 因為受造之物服在**虛空**之下、不是自己願意、乃是因那叫他如此的。

詩篇

14:1 [大衛的詩、交與伶長。] 愚頑人心裡說、沒有神。他們都是邪惡、行了**可憎惡的事**。沒有一個人行善。 14:2 耶和華從天上垂看世人、要看有明白的沒有、有尋求神的沒有。 14:3 他們都偏離正路、一同變為污穢。並沒有行善的、連一個也沒有。

Psalms

14:1 The fool hath said in his heart, There is no God. They are corrupt, they have done abominable works, there is none that doeth good. 14:2 The LORD looked down from heaven upon the children of men, to see if there were any that did understand, and seek God. 14:3 They are all gone aside, they are all together become filthy: there is none that doeth good, no, not one.

III. 人受造的奇妙、尊貴 ~ 日光之上的人生

創世紀

1:26 神說、我們要照著我們的形像,按著我們的樣式造人、使他們管理海裡的魚,空中的鳥、地上的牲畜、和全地、並地上所爬的一切昆蟲。

2:7 耶和華神用地上的塵土造人,將生氣吹在他鼻孔裡,他就成了有靈的活人,名叫亞當。

傳道書

3:11^a 神造萬物、各按其時成為美好。又將永生安置在世人心裡。
(永生原文作永遠)。

Genesis

1:26 And God said, Let us make man in our image, after our likeness: and let them have dominion over the fish of the sea, and over the fowl of the air, and over the cattle, and over all the earth, and over every creeping thing that creepeth upon the earth.

2:7 And the LORD God formed man of the dust of the ground, and breathed into his nostrils the breath of life; and man became a living soul.

Ecclesiastes

3:11 He hath made every thing beautiful in his time: also he hath set the world in their heart, so that no man can find out the work that God maketh from the beginning to the end.

IV. 回天家的路 - 十架救恩

羅馬書 [西 1:21-22]

3:25a 神設立耶穌作挽回祭、是憑著耶穌的血、藉著人的信、要顯明神的義。

5:7 為義人死、是少有的、為仁人死、或者有敢作的。5:8 惟有基督在我們還作罪人的時候為我們死，神的愛就在此向我們顯明了。

約翰福音 [約 14: 6 - 信靠主耶穌回天家]

3:16 神愛世人，甚至將他的獨生子賜給他們，叫一切信他的，不至滅亡，反得永生。

Romans

3:25a Whom God hath set forth to be a propitiation through faith in his blood, to declare his righteousness;

5:7 For scarcely for a righteous man will one die: yet peradventure for a good man some would even dare to die. 5:8 But God commendeth his love toward us, in that, while we were yet sinners, Christ died for us.

John

3:16 For God so loved the world, that he gave his only begotten Son, that whosoever believeth in him should not perish, but have everlasting life.

V. 回家的喜樂

诗篇

90:1 (神人摩西的祈祷。) 主阿、你世世代代作我们的居所。 90:2 诸山未曾生出、地与世界你未曾造成、从亘古到永远、你是 神。

罗马书

11:36 因为万有都是本于他、倚靠他 [西 1:16; 弗 2:10]、归于他 [約 14:1-3]。愿荣耀归给他、直到永远。阿们。

約翰一書 [羅 8:38-39]

4:16 神愛我們的心、我們也知道也信。神就是愛。住在愛裡面的、就是住在神裡面、神也住在他裡面。

彼得前书

1:8 你们虽然没有见过他、却是爱他。如今虽不得看见、却因信他就有说不出来、满有荣光的大喜乐。 1:9 并且得着你们信心的果效、就是灵魂的救恩。

Psalms

90:1 Lord, thou hast been our dwelling place in all generations. 90:2 Before the mountains were brought forth, or ever thou hadst formed the earth and the world, even from everlasting to everlasting, thou art God.

Romans

11:36 For of him, and through him, and to him, are all things: to whom be glory for ever. Amen.

1 John

4:16 And we have known and believed the love that God hath to us. God is love; and he that dwelleth in love dwelleth in God, and God in him.